
Zápis č. 4/2024 z jednání Komise školské, pro výchovu a vzdělávání Rady města Chrudim 

Datum konání: 16. 12. 2024 – jednání bylo veřejné 

Místo konání: MěÚ Chrudim, velká zasedací místnost 

Účastníci: Lenka Malá, Miroslava Vagenknechtová, Karel Sládek        

Počet přítomných: 3, Omluveni 2: Erik Jahnický, Soňa Vtípilová, Neomluveni 2: Aneta Bečková, Richard Herbst 

 

1. Shrnutí a výsledky podnětu "poděkování pedagogům odcházejícím do důchodu” 

Na dotaz nezareagovaly všechny školy. Ředitelství škol by muselo dát samo podnět na odbor školství. 

Někteří zaměstnanci si formální rozloučení nepřejí. Tento podnět zatím nebude realizován.  

2. Umísťování předškoláků z azylových zařízení do MŠ 

Dle organizace Amalthea se momentálně jedná o cca 4 děti. Tento problém byl projednán předchozí komisí 

v dřívějších letech.  Děti bez trvalého pobytu nemají na umístění nárok. Děti jsou zapsány na individuální 

vzdělávání v MŠ a dochází do klubu Amalthea, což není plnohodnotná náhrada předškolního vzdělávání. Na 

druhou stranu existuje obava, že i kdyby město dětem místo v MŠ našlo, zákonní zástupci dítě nebudou do 

školky posílat. Město Chrudim obecně poskytuje sociální služby na vysoké úrovni a zajištění plnohodnotného 

předškolního vzdělávání pro děti s omezenými příležitostmi by mělo být součástí této snahy.  Komise do 

příští schůzky zjistí, zda v jiných městech existuje přijatelné řešení.  

3. Nastavení formy spolupráce se školami zřizovanými městem 

Komise oslovila ředitelky a ředitele zřizovaných škol s nabídkou spolupráce a případného společného řešení 

podnětů.  

4. Počet žáků v prvních třídách a ve třídách MŠ, navyšování kapacity 

V některých školách byly uděleny městem výjimky a počet žáků tak může být v jedné třídě až 32. Město tím 

reaguje na demografickou křivku a zvýšený zájem o některé školy. Nicméně do budoucna toto opatření není 

koncepční a město by mělo nejen hledat vhodné možnosti navýšení prostor, ale i je efektivně realizovat. 

Obecně se má za to, že velký počet žáků především na prvním stupni ZŠ, ale i na MŠ, vede ke snížení kvality 

vzdělávání, mimo jiné vzhledem k velkému počtu žáků s SPU. I v případě, že demografická křivka bude v 

budoucnu klesat, věříme, že školy by našly pro nové prostory smysluplné uplatnění ve formě odborných 

učeben či volnočasových aktivit v rámci well-beingu žáků a pedagogů.  

 

 

 

Zapsal: Pavel Pospíšil        Ověřila: Lenka Malá 

V Chrudimi dne 18. 12. 2024 

 


